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Gazdálkodók Érdekképviseleteinek Országos Szövetsége (FNSEA): a 
Közösségi Agrárpolitika (KAP) felülvizsgálata során „korrekciók lesznek, de 
irányváltás nem” 
 

„A KAP felülvizsgálata nem olyan jellegű középtávú reform lesz, mint 
amilyen típusú Fischler főbiztos úré volt”, biztosított erről mindenkit Paul-
Skyette Christofferson, Mariann Fischer Boel európai mezőgazdasági főbiztos 
kabinetfőnöke március 29.-én Marseille-ben, az FNSEA kongresszusán. 
„Helyesbítések lesznek, de KAP-irányváltás nem lesz. A (támogatási) keret a 
gazdák részére - pénzügyi szempontból is - stabil marad 2013.-ig”. Ami a 
Világkereskedelmi Szervezetet (WTO-t) illeti, - amely a francia gazdákban egy 
másik, félelmet kiváltó téma, - a kabinetfőnök azt ígérte, hogy „az USA 
világosan megfogalmazott kötelezettségvállalása nélkül nem fog egyezmény 
születni a belső támogatásokról”. Mariann Fischer Boel helyettese részt vett egy 
Henri Nallet-val, Michel Barnier-val és Stéphane le Foll-lal folytatott Európa-
vitán, amelynek a témája a következő volt: A mezőgazdaság helye Európában. 
„Ha Mariann Fischer Boel összekeveri a felülvizsgálatot az érzéstelenítés 
nélküli amputációval, akkor garantálom Önöknek, hogy fog még hallani az 
országunkról!”,- vonta le következtetését az FNSEA elnöke, Jean-Michel 
Lemétayer. Tény az, hogy az agrárkamarai választásokkal kapcsolatos győzelem 
után kongresszuson kinyilvánított elégedettség gyorsan „átadta az elsőbbséget” 
az elkövetkező európai határidők szülte aggodalmaknak. 
 
Forrás: Agrafil, 2007-03-30. (K.N.) 
 
 
Az Európa Parlament meghallgatja az új tagállamok gazdálkodóinak 
véleményét 
 

Az Európa Bizottságnak a Közösségi Agrárpolitikával (KAP) 
kapcsolatos döntéseknél jobban figyelembe kellene vennie az újonnan 
csatlakozott tagállamok problémáit – olvasható az Európa Parlament múlt 
csütörtöki beszámolójában. A tíz új tagállam közösségi mezőgazdasági 
feldolgozóiparhoz való csatlakozása „összességében sikeresnek” mondható. 
„Az alacsony színvonalú” közvetlen támogatások viszont „egyenlőtlen 
versenyfeltételeket” teremtettek a régi Tizenötökkel– emelik ki az európai 
képviselők. 
 

„Igen sokat kell dolgozni” hogy hozzálássanak a közösségi 
adminisztrációs és egészségügyi szabályozások egységesítésének, a termelési 
költségek emelkedésének, a SAPARD program mezőgazdaság előcsatlakozási 
támogatások „korlátorozott jelentőségének” ügyeihez. A vidékfejlesztési 
programok alkalmazásának „nagy nehézségei”, a kis kvótával rendelkező 
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ágazatok termelésének megrekedése, vagy hanyatlása, stb… is fejtörést okoz. A 
2004-ben csatlakozott országok mezőgazdasági és élelmiszeripari területeken 
csak „részben” előnyt élveztek – hangsúlyozta Tabajdi Csaba Sándor (PPE-DE, 
HU (sic!) – Európai Népi és Demokratikus Pártok csoportja) előterjesztési 
beszámolójában, amelyet az Európa Parlament ma elfogadott.  
 

A küldöttek azt kérik a Bizottságtól, hogy „méltányolják azokat a 
problémákat, amelyekkel az új tagállamok szembesültek, és javasoljanak 
megfelelő megoldásokat, anélkül, hogy eltávolodnának azoktól a 
szabályzatoktól, amelyek megszabják a Közösségi Agrárpolitika (KAP) 
alkalmazhatóságát”. Azt javasolják többek között, hogy ajánlják fel ezen 
országok részére „annak a lehetőségét, hogy halasszák el a feltétel-rendszer 
alkalmazását a közvetlen kifizetések progresszív bevezetési szakaszának végéig,” 
és, hogy tartsák fenn „a mezőgazdasági és környezeti jó feltételekre vonatkozó 
előírásokat legalább a területre vonatkozó egyedi kifizetési rendszer ideje alatt”. 
 
Egyenlőtlen verseny-feltételek 

Az európai képviselők szerint a közvetlen támogatások kilenc évében az 
új tagállamokban a progresszív bevezetés indulási szintje alacsony volt (az 
Unióban alkalmazott érték 25%-át kapták), és ez „egyenlőtlen verseny-
feltételeket” okozott az EU mezőgazdasági termelői között. 
 

Hangsúlyozzák egyébként, hogy ezekre az országokra 
„rákényszeríttették” a nemzeti kiegészítő közvetlen kifizetési rendszerek („tops-
ups”) alkalmazását, „egy olyan közös finanszírozási formát, valamint a 
közösségi közvetlen kifizetések kvázi újraállamosítását”, amely „több új 
tagországban is komoly politikai és gazdasági nehézséget hozott, mivel ezek a 
megszorítások komoly megterhelést jelentettek a nemzeti költségvetések 
számára, és korlátozták az állami támogatási rendszerek alkalmazási 
lehetőségeit.” 
 
Zöldség és gyümölcs, orosz embargó, kukorica és méz 

Másfelől a küldöttek észrevették, hogy, hogy „a Bizottság és a Tanács 
igen lassúnak és tartózkodónak mutatkozott abban, hogy megértse ezeknek az 
országoknak a sajátos problémáit” és, hogy „a szükséges támogatást nekik 
felajánlja. (Például: problémák a zöldség és gyümölcspiacon, nevezetesen - ami 
a bogyós gyümölcsöket illeti - a cseresznye és az alma esetében Oroszország és 
Ukrajna egy indokolatlan blokádot hajtott végre a lengyelek ezen országokba 
irányuló exportjával szemben. Ilyen volt még: a szabályok módosítása és 
eltörlése az intervenció tárgyában, a kukoricára és a harmadik országokból 
származó import mézre vonatkozóan.)” 

 
Forrás: EU sajtó-közlemény, 2007. március 29. (K.I.; M.I.; D.T.)  
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Kölcsönös megfeleltetés: némi rugalmasság 
 
  Az Európai Bizottság március 29.-én, csütörtökön, elfogadta a közvetlen 
támogatások kölcsönös megfeleltetésének alkalmazásáról szóló jelentést, ami 
javaslatokat tartalmaz mostantól 2007. végéig a rendszer jelen állapotában 
meghozható kiigazításokról, nevezetesen a „10 hónapos szabály”, valamint a 
földművelők által a szabályok be nem tartásának kisebb jelentőségű eseteiben 
foganatosítandó intézkedések rugalmasabbá tételéről. 
 
Forrás: Agrafil, 2007. március 30. (V.M.) 
 
 
Gabona: 109 277 tonna odaítélt gabona a belföldi piacon 
 

 Az Igazgatási Bizottság március 29.-én a közraktárakból 109 277 tonna 
gabonát belföldi piaci értékesítését engedélyezte. Ebből 77 091 tonna kukorica a 
magyar intervenciós készletből való. E mennyiséget 115,01 eurós tonnánkénti 
áron ítélték oda. A Bizottság 23 519 tonna búzát is árúba bocsátott a német 
intervenciós készletből 142,23 eurós tonnánkénti áron. A svéd intervenciós 
készletekből származik 5 318 tonna rozs, amit 128,12 eurós tonnánkénti áron 
adtak el. 
 
Forrás: Agrafil, 2007. március 30. (V.M.) 
 
 
Bio-termelés: A francia  Bio-termelés Országos Szövetsége egy, az európai 
előírásoknál igényesebb védjegyet tervez 
 

A március 27. és 28. között Croisic-ban megtartott közgyűlés 
eredményeképp a francia Bio-termelés Országos Szövetsége (FNAB) az 
ellenzését idézte fel az új európai előírással szemben - illetve, ahogy ez készül, - 
valamint a génmanipulált szervezetekkel (GMO) szemben. Azt a kockázatot 
felismerve, hogy ez az előírás láthatóan redukálja a bio-termelés követelmény-
szintjét, a francia Bio-termelés Országos Szövetsége újra bemutatta azt a 
védjegy-alapítási ötletét, ami biztosítaná a jelenlegi minőség fenntartását. Az 
FNAB a bio-termelők kb. 70%-át képviseli. Henri Thébaut elnök szerint a 
végjegy létrehozása az Európai Bizottsággal szembeni ellenállásnak egyik olyan 
módja lenne, amit más európai országok a legtöbben már meg is tettek. 
 
Forrás: Agrafil, 2007. március 30. (M.E) 
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Több mint 2500 állattenyésztő kérte Interneten a hústehén-állomány 
fenntartási támogatást 
 

Március 1. óta az állattenyésztők számítógépes vonalon igényelhetik a 
hústehén-állomány fenntartási támogatást (PMTVA-t). Az egyedi kifizetési 
ügynökség (AUP) honlapjain megnyitották ezt a szolgáltatást. Ezek május 15.-ig 
elérhetőek, mely időpontig a kérelmeket le kell adni, és ehhez nem szükséges az, 
hogy a kérelmező nagy teljesítményt biztosító elektronikus kapcsolattal 
rendelkezzék. A szervezet szerint több mint 2500 állattenyésztő már használta 
ezt az „elektronikus bejelentési” módszert. Az AUP sajtóközleményében 
leszögezi, hogy az állattenyésztők – az Internetnek köszönhetően – kiegészítő 
szolgáltatásokkal rendelkeznek: előzetesen kitöltött információs lapokkal, az 
előző évben lekötött állatlétszám jegyzékével, hiba esetén a termelőt 
figyelmeztető hibaüzenettel, az aláírást követő fenntartási idő kiszámításával. 
 
Forrás: Agrafil, 2004. április 4. (CS.A.) 
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